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Betreft: Overzicht verwerking opmerkingen en vragen Commissie 

NLM op het concept-Provinciaal Meerjarenprogramma Groen 

2016-2020 Memo 

 

 

1. Inleiding 

Op 14 september 2015 is het concept- Provinciaal Meerjarenprogramma 

Groen 2016-2020 (PMG) besproken in de Commissie Natuur, Landbouw 

en Milieu.  

 

Op 23 oktober is door mevrouw J.M.E. de Groot (SP) gevraagd of een 

overzicht gemaakt kan worden van wat er gedaan is met de 

opmerkingen van de commissie Natuur, Landbouw en Milieu tijdens de 

behandeling van het concept-Provinciaal Meerjarenprogramma Groen 

2016-2020 op 14 september 2015. 

 

In onderstaand overzicht is weergegeven wat er met de vragen en 

opmerkingen van de Commissieleden is gedaan in de definitieve tekst 

van het PMG. 
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2. Beantwoording van de vragen 

Onderwerp Samenvatting opmerking Reactie GS  Aanpassing PMG 

Investering in 

recreatieve 

verbindingen en 

toeristische 

overstappunten 

versus 

investeringen in 

natuurverbinding

en en Laag 

Holland 

Mevrouw De Groot (SP) vindt het een goede zaak dat 

de provincie de groene kerntaak heeft en dat in 

2015 de Programmatische Aanpak Stikstof (PAS) en 

de verbetering weidevogelhabitat aan het 

meerjarenprogramma werden toegevoegd. De SP 

hoopt dat de biodiversiteit door de maatregelen zal 

verbeteren, maar daarvoor is meer geld nodig en 

moet harder worden gewerkt aan een schoon 

milieu. Mevrouw De Groot vraagt waarom zoveel 

geld wordt gestoken in het verbeteren van 

recreatieve verbindingen en toeristische 

overstappunten en minder in natuurverbindingen en 

Laag Holland.  

 

Wij nemen aan dat de vraagsteller doelt op de onderscheiden bedragen 

die genoemd zijn bij de subsidieregelingen (4.2.5. subsidieregelingen 

op p. 37). De subsidieregelingen vormen echter maar een deel van de 

totale uitgaven voor recreatieve verbindingen, natuurverbindingen en 

Laag Holland. De provincie investeert namelijk ook buiten de subsidies 

om direct in dergelijke projecten. Het PMG 2016-2020 geeft daarvan 

een overzicht per gebied.  

 

Het vergelijken van uitgaven van verschillende beleidscategorieën op 

basis van alleen het onderdeel subsidies geeft daarom een onvolledig 

en vertekend beeld. Zo zijn recreatieve verbindingen doorgaans 

kostbaar en zijn sommige natuurverbindingen met eenvoudige 

inrichtingsmaatregelen door derden te realiseren met relatief weinig 

subsidie. Ecoducten (eigen projecten) vergen daarentegen weer stevige 

investeringen. Overigens hebben PS ingestemd met het TWINH budget 

en het programma voor recreatieve verbindingen en het TWINH budget 

en programma voor natuurverbindingen. Voor Laag Holland wijzen wij 

op de samenwerkingsovereenkomst met de partners welke aan PS ter 

informatie is aangeboden en op de Uitvoeringsregeling Groen welke 

mede gericht is op projecten in Laag Holland. 

n.v.t. 

Opbrengst 

natuurcompensat

ie projecten  

De heer Klein (CU/SGP) vraagt of bij alle 

natuurcompensatieprojecten de opbrengst vermeld 

kan worden, zodat hij kan inschatten of de 

compensatie adequaat is.  

Dit is gebeurd en verwerkt in het definitieve PMG (blz. 20/21). Opbrengst van 

natuurcompensati

eprojecten 

vermeld (blz. 

20/21) 

Natuurbrug over De heer Klein (CU/SGP) is benieuwd naar de stand Voor de natuurbrug over de N417 heeft de aannemer nieuwe grond n.v.t. 



 

Overzicht verwerking opmerkingen en vragen Commissie NLM op het 

concept-Provinciaal Meerjarenprogramma Groen 2016-2020 

3 | 5 26 oktober 2015| Memo 

Onderwerp Samenvatting opmerking Reactie GS  Aanpassing PMG 

de N417 van zaken rond de natuurbrug over de N417 bij 

Hilversum.  

 

aangekocht voor het voltooien van het werk. Als de kwaliteit van deze 

grond goed is, wordt het werk in 2015 afgemaakt. 

Reserve Groen Het baart de heer Klein (CU/SGP) zorgen dat uit het 

financiële overzicht blijkt dat vanaf 2022 de 

middelen structureel te krap zijn voor het realiseren 

van de taakstelling. Hij vraagt hoe GS dit gaan 

oplossen en hoe dit perspectief zich verhoudt tot de 

keuze die in de afgelopen periode is gemaakt om de 

autonome stortingen in de reserves op nul te 

zetten.  

Zie antwoorden op de statenvragen 5 en 8 (2015/87).  n.v.t. 

Reserve Groen De heer Slettenhaar (VVD) heeft een opmerking over 

de reserves. Hij ziet dat de onttrekkingen heel exact 

zijn geraamd, met hogere bedragen dan tot nu toe. 

Die kunnen deels lager uitvallen, zodat het 

financieel meevalt.  

Dat klopt, onttrekkingen kunnen lager uitvallen, maar we gaan uit van 

geraamde bedragen. 

n.v.t. 

Reserve Groen De heer Bouberg Wilson (ONH) vraagt of gegeven de 

fondsvorming binnen de doelstellingen van de 

Agenda Groen de bestendigheid van bestuur 

voldoende gewaarborgd is. De heer Bouberg Wilson 

(ONH) memoreert de beslissing uit 2013 om 

structureel een bedrag van 12,5 miljoen in de 

reserve Groen te storten. Dezelfde coalitie draait dit 

nu terug. Er zijn nieuwe taken en bevoegdheden van 

het Rijk naar de provincie overgedragen. Groen is 

een kerntaak. Hij vindt het één lastig te rijmen met 

het ander en vraagt waarom de coalitie de 

Zie antwoord op de statenvraag 5 (2015/87). n.v.t. 
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toezegging heeft teruggedraaid.  

Realisatie 250 

hectare NNN 

Mevrouw Zaal (D66) heeft vragen over de 

haalbaarheid van de 250 ha. De partij steunt de 

ambitie, maar vraagt wat er gebeurt met de harde 

doelstelling voor 2027 die ook in de begroting 

staat. Mevrouw Zaal gaat ervanuit dat dit een van de 

schriftelijke vragen is en is benieuwd naar het 

antwoord.  

Zie antwoord op de statenvraag 7 (2015/87). GS streven naar 

aaneengesloten, kwalitatief goede en elkaar versterkende NNN-

gebieden. De provincie stelt alles in het werk om de doelstelling te 

halen. 

n.v.t. 

Toevoegen 

tijdbalk 

De heer Papineau Salm (PvdA) heeft verschillende 

suggesties om het programma te versterken. Hij 

ziet graag een tijdbalk van de realisatie, GS hebben 

in het tijdpad voor dit traject richting 2027 

mijlpalen aangegeven. De duur van verschillende 

fasen kan indicatief worden toegevoegd aan het 

programma.  

Dit zal worden meegenomen in het programma 2017-2021, zoals in 

hoofdstuk 5 van het PMG wordt aangegeven (“Tevens wordt bekeken 

hoe het PMG visueler kan worden gemaakt, onder meer door het 

toevoegen van een tijdbalk waarin de fasering van projecten wordt 

weergegeven”). 

In hoofdstuk 5 is 

aangegeven dat 

dit in het 

volgende PMG 

wordt 

opgenomen. 

Betrekken groene 

organisaties 

De heer Papineau Salm (PvdA) wil weten of er 

overleg is geweest met de groene organisaties over 

de werkwijze.  

Er is met de natuurorganisaties gesproken. n.v.t. 

Reserve Groen en 

ambitie 250 ha 

NNN 

De heer Papineau Salm (PvdA) uit zijn zorgen over 

de haalbaarheid en de financiering.  

Zie antwoord op de statenvragen (2015/87). n.v.t. 

Biodiversiteit De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of het plan 

bijdraagt aan het vergroten van de biodiversiteit.  

De biodiversiteit zit impliciet in het programma. Het volgend PMG zal 

beter in beeld worden gebracht wat de relatie is tussen de projecten en 

de realisatie van de doelen uit de Agenda Groen, zoals in hoofdstuk 5 

van het PMG wordt aangegeven.  

Het doel van de Provincie is om de biodiversiteit in héél Noord-Holland 

te vergroten. Ook buiten het NNN bestaan daarvoor kansen. De 

Geen aanpassing. 
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conferentie Groen Kapitaal van afgelopen voorjaar kan worden 

beschouwd als een vliegende start om daarmee aan de slag te gaan. De 

komende tijd verkent de provincie, in overleg met haar partners, op vijf 

thema’s waar kansen liggen om vanuit de provinciale rol meerwaarde 

te bieden. Dit is een apart traject en valt buiten het PMG, omdat er 

(nog) geen sprake is van fysieke projecten. Wel is denkbaar dat Groen 

Kapitaal projecten oplevert, die opgenomen kunnen worden in een 

volgend PMG. 

Groene 

Grondbeleid 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of de evaluatie 

van het Groene Grondbeleid kan worden 

meegenomen in het PMG. 

Het Groene Grondbeleid is een ander spoor. Wordt apart van het PMG 

geëvalueerd. 

Geen aanpassing. 

Extra kosten voor 

kleine 

natuurelementen 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt wat de status 

van het onderzoek naar extra kosten voor kleine 

natuurelementen in het Noord-Hollands landschap 

is. 

Gedeputeerde heeft gesproken met de directeur van Landschap Noord-

Holland over de versnippering van gebieden. De inventarisatie van de 

kleine elementen is nog niet compleet. Er is nog niets te zeggen over 

de consequenties hiervan voor de begroting van 2016.  

n.v.t. 

Nieuwe 

Natuurwet 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt hoe het 

programma zich verhoudt tot de nieuwe Natuurwet 

Het PMG is opgesteld conform de nieuwe Natuurwet. n.v.t. 

Recreatieve 

verbindingen 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt waarom de 

beheerperiode voor de recreatieve verbindingen is 

aangepast van 20 naar 15 jaar. 

De oude Uitvoeringsregeling was op het punt van het beheer 

onduidelijk. In één paragraaf werd aangegeven dat het beheer 10 jaar 

in stand gehouden moest worden, en in een andere paragraaf werd 

aangegeven dat het beheer 20 jaar in stand gehouden moest worden. 

Dit wekte veel verwarring. Daarom is in de gewijzigde 

Uitvoeringsregeling het beheer 15 jaar geworden. 

n.v.t. 

 

 


